

Title (en)

Screwing device.

Title (de)

Schraubvorrichtung.

Title (fr)

Dispositif de vissage.

Publication

EP 0448759 A1 19911002 (DE)

Application

EP 90106034 A 19900329

Priority

DE 9003683 U 19900329

Abstract (en)

The screwing device has an elongated housing (1), the front end portion of which forms a boss (2) and the adjoining region of which serves as a magazine (3) for holding a multiplicity of nuts. The nuts are seated on a concentric guide bar (5) in the housing (1), the inner face of which corresponds substantially to the outer face of the nut (4) to be handled. Balls (18) in the front end region of the housing (1) permit the advancing of the frontmost nut into the region of the boss (2) when an outer sleeve (19) and an inner sleeve (14) are pressed together on the workpiece. A central mandrel (26) ensures, in cooperation with a further ball (28), that the second nut in each case remains spaced from the threaded shaft (24) onto which a nut is to be screwed. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Schraubvorrichtung weist ein langgestrecktes Gehäuse (1) auf, dessen vorderer Endabschnitt eine Schraubennuß (2) bildet und dessen anschließender Bereich als Magazin (3) zur Aufnahme einer Vielzahl von Muttern dient. Die Muttern sitzen auf einem konzentrischen Führungsstab (5) in dem Gehäuse (1), dessen Innenfläche im wesentlichen der Außenfläche der zu handhabenden Mutter (4) entspricht. Kugeln (18) im vorderen Endbereich des Gehäuses (1) lassen das Vorrücken der vordersten Mutter in den Bereich der Schraubennuß (2) zu, wenn eine Außenhülse (19) und eine Innenhülse (14) am Werkstück zurückgedrückt sind. Ein zentraler Dorn (26) stellt in Zusammenwirkung mit einer weiteren Kugel (28) sicher, daß die jeweils zweite Mutter von dem Gewindeschaf (24), auf den eine Mutter aufzuschrauben ist, beabstandet bleibt. <IMAGE>

IPC 1-7

B25B 23/06

IPC 8 full level

B25B 23/04 (2006.01); **B25B 23/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

B25B 23/04 (2013.01); **B25B 23/065** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 2412275 A 19461210 - JOSEPH KLOPOVIC
- [X] US 2993397 A 19610725 - ALBERTSON FRANK O, et al
- [X] US 2896489 A 19590728 - MADSEN JENS AXEL W
- [X] US 2420741 A 19470520 - ERIKSSON ERIK E
- [X] US 2927491 A 19600308 - BOCHMAN JR HARRY L
- [X] US 2704952 A 19550329 - MOOTER LEWIS A
- [X] US 4474090 A 19841002 - BERECZ IMRE [US]
- [X] US 4539872 A 19850910 - BOCHMAN JR HARRY L [US]
- [A] FR 881445 A 19430423

Cited by

CN112621792A

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

DE 9003683 U1 19900531; EP 0448759 A1 19911002

DOCDB simple family (application)

DE 9003683 U 19900329; EP 90106034 A 19900329